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Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 
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 poděkování starosty obce 
 volební speciál 
 aktuálně ze stavby v Nové Vsi 
 pozvánka na zastupitelstvo obce, svoz velkoobjemového odpadu 
 záznam z diskuze o VRT a z návštěvy FVE Vepřek 
 aktuality ze spolků - senioři, fotbal, turisti 
 reportáže z nedávných akcí v obci 
 pozvánky na sportovní a kulturní akce 
 povídání o Satranově mlýně 

 

 
Truhlářská dílna na Dnech lidové architektury 

 

28. – 29. srpna – Evropská noc pro netopýry 
5. září – Mezinárodní den charity 
13. září – Mezinárodní den čokolády 
21. září – Mezinárodní den míru 
22. září – Světový den bez aut 
28. září – Den české státnosti 

 
„O svatém Matouši – vlaštovka nás opouští.“ (21. 9.) 

„Svatý Václav víno chrání, po něm přijde vinobraní.“ (28. 9.) 
„Když je vlhko v září, v lesích houbám se daří.“  
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Vážení spoluobčané, 
Blíží se obecní volby a tedy konec volebního období.  Ty čtyři roky utekly jako 
voda. Dovolte mi tu ty čtyři roky krátce shrnout a poděkovat zástupu lidí, kteří 
pro obec pracovali. Tomuto období vévodily stavba kanalizace a covidová 
opatření. 
V lednu 2019 jsme zahájili stavbu kanalizace postupně jí vybudovali a uváděli    
do provozu ve Starých Ouholicích, Nových Ouholicích, ve Vepřku a nakonec jsme 
zkolaudovali letos na jaře poslední část v Nové Vsi. Stavba splaškové kanalizace 
přešla v Nové Vsi plynule do generální opravy silnice II/608 a stavby chodníků.  
Od roku 2019 jsme zavedli v obci svoz tříděného odpadu od každého domu. 
V roce 2020 se objevil covid a s ním spjatá omezení a opatření. Stát neuměl       
na situaci operativně reagovat, tak dobrovolníci šili roušky a obec je 
distribuovala. Zajistili jsme a distribuovali dezinfekci.  
Po celé období jsme připravovali stavbu chodníků a sháněli na ně peníze. 
Při tom všem jsme zajišťovali denní provoz úřadu a obce. Na tom pracovalo 
mnoho lidí, kteří nejsou vidět, ale bez kterých by v obci mnoho věcí, které 
bereme jako samozřejmost, nefungovalo. Proto bych chtěl všem, kteří pracovali 
pro obec, poděkovat. 
Velice děkuji za těsnou spolupráci paní místostarostce Hakrové.  
Děkuji úřednicím, které jsou v první linii a snaží se co nejlépe vyhovět občanům. 
Děkuji jim i za pomoc a spolupráci, kterou mi denně poskytují. 
Děkuji zaměstnancům údržby obce za úklid a údržbu obce v létě i v zimě,            
za hezkého i špatného počasí a za práci na provozu kanalizace. 
Děkuji paní ředitelce a personálu mateřské školky za jejich každodenní péči        
o naše nejmenší děti. 
Děkuji za práci zastupitelům obce, děkuji za jejich podněty, nápady a za věcné     
a přátelské diskuze, kdy jsme se prostě vždy společně snažili najít nejlepší řešení 
problému. 
Smekám před prací informačního výboru a zejména jeho předsedkyně paní 
Tobiáškové, která každý měsíc připravuje tento zpravodaj do tisku a stará          
se o web a Facebook obce. Nechci zapomenout i na práci dobrovolných 
roznašečů zpravodaje, kteří se starají, abyste měli zpravodaj každý měsíc            
ve schránce. 
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Velmi si vážím práce finančního výboru, který pravidelně kontroluje finanční       
a účetní záležitosti obce. 
Výborně pracoval i kulturní výbor, který organizoval kulturní a společenské akce 
obce. 
Děkuji za práci i kontrolnímu výboru. 
Děkuji za práci knihovnice i za práci kronikáře obce. 
Děkuji všem spolkům, které se starají o spolkový život obce a pomáhají obci při 
nejrůznějších akcích. Speciálně děkuji všem, kdo se účastnili jarních úklidových 
akcí a pomohli vysbírat odpadky.  
Děkuji i všem, kteří obci všelijak pomáhali. Ať už hlášením závad osvětlení, 
náměty na různá zlepšení a podobně. 
M. Exner, starosta 

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCE 
A DO SENÁTU ČR 

Volby proběhnou 23. a 24. 9. 2022. 
V obci Nová Ves můžete vybírat ze 4 uskupení, jejichž prezentace si můžete 
prohlédnout na následujích stránkách (řazeno abecedně dle názvu): 
Nový směr, Společně pro ves, Starostové a nezávislí, Změna pro obec. 
 

Ve středu 14. září 2022 se bude konat v sále OÚ Nová Ves  
předvolební debata lídrů kandidátek s občany.  

Začátek je v 19 hodin. Všichni jsou srdečně zváni. 
 

VOLEBNÍ MÍSTNOSTI: 
V pátek 23. září 2022 jsou volební místnosti otevřené od 14 do 22 hodin.  
V sobotu 24. září 2022 jsou volební místnosti otevřené od 8 do 14 hodin. 

- Pro občany Nové Vsi je určena volební místnost č. 1 – sál Obecního úřadu, 
Nová Ves 154. 

- Pro občany Vepřku a Nových Ouholic je určena volební místnost č. 2 - Dům 
služeb, Nové Ouholice 43. 

- Pro občany Miřejovic a Starých Ouholic je určena volební místnost č. 3 - 
hospoda U hasiče, Staré Ouholice 57. 
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Průvodce komunálními volbami 
Křížkování místo kroužkování 
Volební systém pro komunální volby je poněkud složitější než u těch ostatních. 
Místo kroužkování se totiž křížkuje.  
Volební systém umožňuje rozdělit hlasy mezi kandidáty z více stran. Volič může 
zakřížkovat buď celou stranu, nebo pouze jednotlivé kandidáty z různých stran 
podle svých osobních preferencí. 
Zakřížkovat tedy může současně nejen stranu, ale i kandidáty. Křížků může 
rozdat tolik, kolik je členů zastupitelstva (v Nové Vsi je to 9). Pokud volič 
zakřížkuje stranu a k tomu kandidáty z jiné strany, odečítá se počet hlasů daný 
jiným kandidátům od celkového počtu mandátů. Tento zbylý počet hlasů získá 
zakřížkovaná strana.  
Pokud volič přidělí křížek volební straně a zároveň kandidátům stejné strany, 
hlas je platný pouze pro volební stranu, pro vybrané kandidáty se křížky 
nepočítají. Pokud volič rozdá více křížků, než je členů v zastupitelstvu, je volební 
lístek pro komunální volby neplatný.  

 Strana – Volič křížkem označí čtverec vedle názvu strany na hlasovacím 
lístku, pro kterou se rozhodl. 

 Kandidáti – Volič pomocí křížků vedle jmen vybere tolik kandidátů, kolik 
má zastupitelstvo křesel. 

 Kombinace – Volič vybere jednu stranu a následně například čtyři 
kandidáty jiných stran. Strana, kterou vybral, tak o tyto hlasy přijde. 

Volební systém, mandáty a jejich rozdělení 
I samotné rozdělení hlasů není tak jednoduché. Sčítají se nejprve hlasy, které 
dostaly jednotlivé strany spolu s hlasy, které získali jednotliví kandidáti.              
Ty strany, které nezískaly alespoň pět procent hlasů, jsou vyřazeny.  
Stanovenou hranici musejí překročit alespoň dvě strany. Pokud se tak nestane, 
snižuje se hranice, dokud tak nenastane. Stejně tak se hranice snižuje, pokud 
není obsazena minimálně polovina mandátů.  
Pro přepočet hlasů v komunálních volbách se využívá poměrný volební systém, 
upravená D’Hondtova metoda.  
Nakonec se určí, kdo získá mandáty v zastupitelstvu. V tuto chvíli hrají roli 
preferenční hlasy. Celkový počet hlasů se vydělí počtem kandidátů, což je 
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průměrný počet hlasů na kandidáta. Získá-li jeden kandidát o alespoň deset 
procent více preferenčních hlasů, než je průměr, dostává se na první místo. 
Pokud je takových kandidátů více, rozhoduje v pořadí počet preferenčních hlasů. 
Kdo může volit 
Jak již bylo uvedeno, v těchto volbách se nekroužkuje, ale volič používá křížky. 
Křížků jednotlivým kandidátům může rozdat maximálně tolik, kolik je v obecním 
zastupitelstvu křesel. Křížkovat může i celou stranu. Volit může tradičně pouze 
občan České republiky starší osmnácti let.  
Aby občan České republiky mohl odvolit, musí s sebou do volební místnosti 
přinést občanský průkaz nebo cestovní pas. Od volební komise volič obdrží 
obálku, popřípadě náhradní volební lístek. Za plentou pak lístek vyplní podle 
svých preferencí a vloží do úřední obálky. Následně ho hodí před komisí              
do zapečetěné urny.  
Pro volby do zastupitelstev obcí se voličský průkaz nevydává - komunální volby 
jej neumožňují. 
Volební komise 
Úkolem okrskové volební 
komise je dohlížet nad 
hlasováním voličů a poté 
sčítat odevzdané hlasy. Člen 
komise musí splňovat 
několik podmínek. Například 
musí mu být alespoň 18 let, 
musí být svéprávný, nesmí být současně kandidátem v dané oblasti. 
Musí se také jednat o občana České republiky. V komunálních volbách musí mít 
člen komise současně i trvalý pobyt na území ČR, případně přechodný pobyt, 
jedná-li se o občana jiného členského státu EU. 
Volební účast 
Průměrná volební účast pro poslední komunální volby konané v roce 2018 činila 
47,34 %.  
V naší obci jsme zaznamenali nadprůměrnou volební účast, a to 65,97 %. Voliči 
rozdali celkem 4 532 hlasů. 
Připravila B. Tobiášková, informační výbor (zdroje: www.e15.cz, www.volby.cz) 
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Společně pro veS
s respektem k lidem, přírodě, historii i novým výzvám

www.spolecne -pro -ves .cz

Vážení spoluobčané, sousedé,

Nová Ves je pro nás místem, kde žijeme, vychováváme své děti, pracujeme 
a plánujeme budoucnost. Záleží nám na tom, aby se obec dál rozvíjela 
a byla čím dál přívětivějším místem pro život. 
Máme za sebou roky práce v zastupitelstvu a ve výborech obce. Jsou 
to stovky hodin strávené nad financemi, projekty, územním plánem. 
Hodiny příprav a realizace kulturních a sportovních akcí, informování 
o aktualitách a zajímavostech, diskuzí s občany.
Práce pro obec nás baví, její výsledky vidíme každý den – kanalizace ve 
všech částech obce, nové silnice, osvětlení, zateplené obecní budovy, 
péče o zeleň, bohatý kulturní a sportovní život v obci, zpravodaj ve 
schránce každý měsíc atd.
A máme před sebou spoustu dalších úkolů a projektů, ze kterých budou 
těžit všichni občané ve všech částech obce, ať se to týká modernizace 
obce, dopravní obslužnosti, školství, podpory seniorů a mladých rodin 
či ochrany životního prostředí…
Jsme připraveni s každým z Vás diskutovat o nápadech, připomínkách 
i kritice, stejně tak jako spolupracovat s každým, kdo má zájem o obec 
a práci pro ni.

kandidátní 
listina číslo
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Ing. Renáta Hakrová
41 let, Staré Ouholice
místostarostka obce,
OSVČ

Milan Letoch
58 let, Staré Ouholice
specialista radiační 
a jaderné bezpečnosti

Mgr. Jiří Karas
38 let, Miřejovice
IT specialista

Dana Burianová
45 let, Miřejovice
OSVČ, lektorka

Martina Srncová
48 let, Nová Ves
pověřená řízením MŠ, 
psychoterapeutka

Martin Čermák
40 let, Nová Ves
vedoucí recepce

Ing. Bohdana Tobiášková
46 let, Nová Ves
finanční ředitelka

Ing. Pavel Srnec
51 let, Nová Ves
grafik, programátor

Ing. Marcela Švamberková 
56 let, Vepřek
IT specialistka

volby do zastupitelstev obcí 23. 9. - 24. 9. 2022

To je důvod, proč i nadále SPOLEČNĚ pokračujeme a ucházíme se 
o Vaše hlasy v nadcházejících komunálních volbách.

Náš kompletní volební program je k dispozici na webových stránkách  
www.spolecne-pro-ves.cz a najdete ho také na volebním letáku, který 
vám v září doručíme do schránek.
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Záznam z kontrolního dne stavby chodníků a opravy silnice II/608 ze dne 8. 8. 2022 
V Nové Vsi pokračuje stavba uličních vpustí dešťové kanalizace, pokládka 
obrubníků a drenáže.  
Dnes byla zahájena recyklace podloží silnice v úseku od obecního úřadu 
k dálnici. Stavba žádá obec o informování občanů, aby neprojížděli úsekem       
od obecního úřadu ke sjezdu z dálnice z důvodu rizika zapadnutí a bezpečnosti 
stavby i občanů. 
Práce stále zdržuje přeložka plynu. Byl k ní vydán kolaudační souhlas, ale čeká 
se, až GasNet převezme stavbu, připraví technologický postup a stanoví termín 
přepojení. Poté bude moci být provedena recyklace podloží komunikace                
i v tomto úseku. Předpokladem je termín v týdnu 29. 8. – 3. 9. 2022. 
Pokračuje stavba nového mostu i oprava mostu přes Bakovský potok.                 
Je položena i drenážní trubka mezi mosty pro zvýšení průtočného profilu při 
povodni. Bude se zasypávat příjezd k novému mostu od Nové Vsi. Nový most 
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bude následně uzavřen od Nové Vsi a otevřen od Nových Ouholic k dalším 
pracem. 

    
Stavba během září - října přejde i do Nových Ouholic. Začne se opravou stávající 
dešťové kanalizace pod chodníkem                
a stavbou nové dešťové kanalizace              
pro potřeby silnice v úseku od mostu 
k bývalé hospodě. V brzké době se budou 
dělat sondy na vedení vody a plynu 
v Nových Ouholicích, aby bylo možné začít 
se stavbou přeložek. 
V Nové Vsi se u samoobsluhy položí 
vzorový úsek dlažby chodníku 
k odsouhlasení obcí. 
Zapsal M. Exner, starosta 

Stavba žádá občany, aby respektovali bezpečnostní cedule a nevstupovali               
do staveniště, zejména k výkopům a nemanipulovali s oplocením. 

 

Ing. Radim Poustka, hlavní stavbyvedoucí firmy BES, s.r.o. 
tel. 602 323 154, radim.poustka@besbn.cz 

M. Benák, zástupce stavbyvedoucího - tel. 720 051 582 
Petr Nádvorník, zástupce KSÚS (Krajská správa a údržba silnic – hlavní investor stavby) - 
tel. 725 890 866, petr.nadvornik@ksus.cz 
Ing. Lukáš Počík, technický dozor za obec (chodníky, lávka pro pěší, veřejné osvětlení) - 
tel. 602 559 396, Lukas.pocik@centrum.cz  
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ NOVÉ VSI  

Vážení rodiče,  
v pondělí 19. září 2022 od 16:00 proběhne v sále OÚ Vítání občánků. Pokud 
máte o přivítání svého dítěte zájem, přihlaste se, prosím, do 1. 9. 2022 na tel.     

č. 315 765 056 nebo prostřednictvím e-mailu: renata.hakrova@nova-ves.cz. 
Vítání občánků bude určeno pro děti narozené v období od 1. 9. 2021 do 31. 8. 
2022, které mají trvalý pobyt v naší obci.  
R. Hakrová, místostarostka 

NOVÉ POSEZENÍ U BAKOVSKÉHO 
POTOKA 

Na obecním pozemku u polní cesty podél 
Bakovského potoka z Nové Vsi do Nových 
Ouholic jsme instalovali dvě lavičky a stůl 
pro posezení novoveských občanů i pro 
procházející turisty i projíždějící cyklisty. 
Věřím, že si toto klidné a hezké místo lidé 
oblíbí a budou tam rádi sedávat.  
M. Exner, starosta 

VYSOKORYCHLOSTNÍ TRAŤ (VRT) 
V červencovém zpravodaji se objevila nabídka účasti na prezentaci připravované 
vysokorychlostní železniční trati (dále VRT), která se nás svým způsobem 
zanedlouho dotkne. Prezentace proběhla ve středu 10. srpna v Ledčicích.   

 
Akce byla organizována starosty obcí Ledčice, Straškov a Vražkov pro jejich obce         
a místní části dotčené  připravovanou tratí (což jsme se však dozvěděli               
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až na místě samém). Zájem místních byl značný, velká část přítomných 
absolvovala prezentaci vstoje. Přesto nám (asi osmi z naší obce) bylo umožněno                     
se prezentace zúčastnit a po „odbytí“místních jsme byli i my seznámeni s tím,    
co nás čeká a nemine.  
 Prezentace měla dvě části. První, demonstrovaná pracovníky Správy 
železnice, byla věnována problematice projektování a zámyslu výstavby 
vysokorychlostní železniční trati. Ve druhé jsme byli seznámeni s působením 
spolku Koridor D8 (jehož je Nová Ves členem) a jeho vlivu na dění kolem ní.  Obě 
prezentace byly k věci, přispěly k orientaci v problémech a získání zajímavých 
poznatků. V bodech se pokusím více méně po paměti přiblížit, co jsme                
se dozvěděli:  

- Je téměř jité, že se stavba uskuteční – je součástí plánů EU a touto bude 
z 50 % financována (Berlín – Vídeň za 4 hod). 

- Bude sloužit k osobní dopravě, čímž odlehčí ostatní stávající železniční 
trasy pro nákladní dopravu! Nebude jezdit v nočních hodinách (mezi 23.        
a 5. hodinou) a frekvence projíždějících vlakových souprav má být cca       
10 minut v každém z jízdních směrů (1x za hodinu vysokorychlostní vlak, 
mezitím regionální vlaky s rychlostí cca 240-270 km/hod.). 

 
- Celá trasa je rozdělena do několika úseků, které budou postupně uváděny 

do provozu. Náš úsek „Praha – sjezd Lovosice/sjezd Litoměřice“ je nazván 
„Podřipsko“ a je v pořadí realizace první. Bude mít délku 57,9 km, (ve StčK 
28 km). Má být uveden do provozu v roce 2031 a má se jezdit rychlostí   
až 320 km/hod.  V současné době je projekt ve fázi zpracovávání základní 
prováděcí dokumentace (tj. zpřesňování) - zbývá cca 11 měsíců                    
na dojednání případných změn v projektu. Na říjen 2023 je plánováno 
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konečné rozhodnutí a září 2024 vydání územního rozhodnutí. Realizace     
je plánovaná v letech 2027 – 2030.  

- VRT všeobecně kopíruje průběh dálnice D8, v řadě míst se k ní přimyká. 
Převážná část trasy má být zapuštěna do terénních zářezů.  

- V 51 km dlouhém úseku Podřipsko je plánováno 10 km tunelů a na 50 
dalších silničních staveb typu mostů, silničních nadjezdů apod. Je zde 
plánován jeden velkokapacitní terminál u Roudnice, tj. de facto zastávka, 
odkud se budou cestující rozjíždět do okolí místními vlakovými či dalšími 
dopravními spoji. Další obdobný terminál má být v Ústí nad Labem.   

  
Jak se výše uvedené dotkne našich katastrálních území ?  

- VRT se našim obydleným místním částem téměř vyhne. Do jisté míry 
zasáhne Vepřek zhruba v místě současného ústí železničního tunelu, kam 
bude přivedena po mostní konstrukci přes Vltavu. Dále má trať 
pokračovat terénním zářezem napříč fotovoltaickou elektrárnou a poli pod 
Škarechovem, kde se přimkne k dálnici směrem k Ledčicím. V těchto 
místech (pod Škarechovem) má být výhledově i odbočka z VRT směrem     
na Most.  

Z dalších získaných informací cítím za potřebné sdělit, že:  
- U Ledčic má být v blízké budoucnosti vybudováno velkokapacitní 

parkoviště pro několik stovek kamionů. 
- Dálnice D8 má být od Prahy ke sjezdům na Novou Ves rozšířena o jeden 

jízdní pruh v každém směru.         
V každém případě můžeme očekávat, že dosavadní čilý stavební ruch zde 
budeme mít ještě nějakou, docela podstatnou dobu.  
Podobné setkání k projektu VRT s našimi občany by obec ráda dojednala ještě 
do konce letošního roku – budeme vás včas informovat. 
Ing. B. Vognič a B. Tobiášková 
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Vážení spoluobčané, 
v sobotu 10. září 2022 proběhne svoz nebezpečného, objemného a železného 
odpadu. Kontejnery budou přistaveny v částech obce Nová Ves podle 
následujícího harmonogramu: 
 

 

Co je možné přinést: 

 Nebezpečný odpad 

- Syntetické barvy, laky, syntetická ředidla, mořidla 
- Elektrické baterie, autobaterie 
- Oleje, tuky minerální nebo syntetické, ropné produkty 
- Kyseliny, louhy 
- Lepidla, pryskyřice 
- Zdravotnický materiál (znečištěné obvazy, jehly apod.) 
- Tiskařské barvy, tonery, inkousty 
- Obrazovky 
- Těkavé látky, fotochemikálie, pesticidy 
- Zářivky a jiný odpad obsahující rtuť 

 Pneumatiky (bez disků) - extra kontejner na autě 

 Železný odpad 

 Objemný odpad: nábytek, koberce, sanitární keramiku, objemné lepenkové, 
skleněné, plastové obaly, atd. 
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UŽ VÍME, CO MÁME ZA HUMNY 
V červenci jsme dostali nabídku k návštěvě „naší“ fotovoltaické elektrárny 
Vepřek. Protože jsme tu možnost už jednou měli, nečekali jsme, že se dozvíme 
něco nového. Lákalo nás si opět „osahat“ toto unikátní dílo a potkat se s přáteli. 
Rád přiznávám, že jsme se v otázce nových informací mýlili. Zásluhou jednatelů 
společnosti DECCI pánů Šeby a Patřičného a jejich přesvědčivé prezentace jsme 
byli zataženi do problematiky fotovoltaiky natolik, že ty tři hodiny na místě 
strávené byly pro nás všechno jenom ne ztracený čas.  

 
Elektrárna nám byla prezentována jako špičkové české energetické zařízení 
vybudované s využitím nejmodernějších poznatků za účasti českých vědeckých 
týmů a vysokých škol, které v řadě ukazatelů předběhlo dobu. Byla vybudována 
za necelý rok a uvedena do provozu 8. září 2010. V této době byla největší 
fotovoltaickou elektrárnou nejen v ČR, ale i ve střední, jižní a východní Evropě, 
osmá na celém světě.  Je schopná pokrýt spotřebu 10 000 domácností.                
Je rozložena na 82,5 hektarech a řady panelů čítají dohromady více než 60 km.  
Místo pro její umístění bylo vybráno s ohledem na optimální využití přírodních 
podmínek. Vedle vhodné orientace svahu k jihu hraje pozitivní roli                          
i skutečnost, že v tomto místě trvale pofukuje a tím dochází k žádoucímu 
ochlazování panelů, což optimalizuje její výkon.  

Krom obšírného zajímavého úvodu jsme měli 
možnost si prohlédnout vlastní zařízení. 
Panelová pole, velín i zázemí elektrárny. Byly 
nám představeny i nové věci jako například 
nový typ fotovoltaického panelu, který se svou 
aktivní stranou automaticky natáčí                   

do nejoptimálnější polohy vůči Slunci. Zaujala i mobilní, už nyní v praxi 
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využívaná, solární elektrárna schopná dodávat energii během pár desítek minut 
od přibytí na místo určení všude tam, kde je třeba. Instruktážní film o této 
elektrárně ukázal v kostce problematiku a podnítil další debatu k tématu. 
Průvodci elektrárnou nás seznámili i se svým záměrem  na rozšíření elektrárny     
o další zařízení s cílem přispět ke stabilitě přenosové soustavy za využití 
vysokokapacitního úložiště el. energie a plynové elektrárny.   
Byl prostor i pro otázky. Těchto jsme měli celou řadu.  Nová zjištění byla 
mnohdy překvapivá, jako například to, že optimálního výkonu dosahuje 
elektrárna za slunečného počasí v zimě nebo rozsah škod způsobený úderem 
blesku. Na výkon elektrárny má údajně vliv i výška trávy pod panely nebo 
množství pylu či prachu usazeného na panelech.  
Zpracováno s využitím Wikipedie, propagačních materiálů DECCI a výkladu 
průvodců areálem.      
Ing. B. Vognič  

MIŘEJOVICKÝ MARATON 
V sobotu 30. 7. jsem třikrát zmokl, než jsem se dostal ke startu  Mířejovického 
půlmaratonu. Poprvé při cestě z domova na nádraží, podruhé než jsem přešel      
z „Hlaváku“ na „Masaryčku“ a potřetí při cestě z nádraží v Nelahozevsi do místa 
startu. 

 
Říkal jsem si: to tedy pěkně zmokneme! Jenže všechno nakonec bylo jinak. 
S blížící se hodinou startu déšť ustával, takže nakonec měli běžci a běžkyně 
téměř ideální běžecké počasí. Jediné, co jim mohlo vadit, bylo to, že cca 5 metrů     
od startovní čáry byla velká kaluž. Osvědčený organizační tým v čele s Pepou 
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Burianem a Jirkou Karasem doplnili zkušení středočeští rozhodčí (mezi nimi        
B. Bubník ze spolupořádajícího Sokola na Mělníce).  
A tak se tedy mohli borci vydat (s mírným zpožděním) na trať závodu. Letošní 
ročník měl novinku. Byl jí závod dvoučlenných (smíšených) štafet. Těch bylo 
celkem 6. Vzhledem k termínu v polovičce prázdnin a konkurenci podobných 
závodů o víkendu se na start postavilo necelých 90 závodníků a závodnic. 
Některé předem přihlášené taky odradila předpověď deštivého počasí.               
Ti prohloupili, protože, jak už bylo psáno, počasí při závodu bylo ideální pro 
dlouhé běhy. (Inu, správný ředitel závodu si dokáže zajistit i to počasí.)   
Chvíli po startu hlavního závodu odstartovali na trať IVAR CS nesoutěžního běhu 
převážně mladí závodníci. Délka tohoto běhu je cca 2 km (přesněji 2109 m, tedy 
1/10 hlavní trati). Tento běh je tradiční součástí Miřejovického půlení již řadu 
let.  
Mezi tím nám docházely informace o průběhu hlavního závodu. Na obrátce byla 
na čele skupinka 6 závodníků, kterou vedl loňský vítěz závodu – Lukáš Kozlík. Byli 
jsme zvědaví, jestli se mu podaří vítězství zopakovat. Bohužel, v druhé půlce mu 
trochu „došlo“, a tak doběhl až na 4. místě, zhruba minutu za vítězem. Tím se 
stal letos Zbyněk Kudrna v čase 1:16:10 hod. před Václavem Slípkou a Petrem 
Minaříkem. Nejlepší žena Zuzana Kotěšovcová pak dosáhla času 1:23:22 hod.   

   
Zbyněk Kudrna a Zuzana Kotěšovcová / Štafety 

Trochu s napětím jsme očekávali, jak letos dopadnou štafety. Byly smíšené, muž 
+ žena, s předávkou na cca 10. km. Oproti loňské „zkušební“ štafetě byla letošní 
forma štafet daleko „vymakanější“. Tuto soutěž vyhrála dvojice Jan Svoboda       
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a Lucie Němečková (čas 1:19:04 hod.). Mně osobně se tato forma líbí více než 
loňský styl čtyř členů v jedné štafetě. Je přehlednější a logisticky lépe 
zvládnutelná. Doufejme, že napřesrok, v jubilejním ročníku, těch štafet bude 
více… 
Ještě bych chtěl vyslovit pochvalu „udavačům tempa“. Ti svou práci odvedli       
na výtečnou, rozdíl mezi dosaženým časem a časem jimi „inzerovaným“ byl cca        
5 vteřin.  Přímo mě fascinoval Michal Vítů, vodič pro 1:40. U něho byl rozdíl 2,24 
sec. (podle mých stopek). Klobouk dolů! (V této souvislosti bych chtěl poradit 
závodníkům, kteří se za vodiči vyvážejí: Předběhněte „svého“ vodiče tak 200 m 
před cílem; určitě ten čas pokoříte.)  
Samozřejmě, našly by se taky nějaké skvrnky… Pro rozhodčí v cíli je velice, velice 
nepříjemné, když se závodníci, co už doběhli, „producírují“ v cílové rovince           
s číslem na prsou a znesnadňují tak práci rozhodčích. Nemluvě o dobíhání spolu 
se závodníkem, který teprve finišuje (No coaching!). O různých „taškařicích“ při 
doběhu ani nemluvě. Na větších závodech tyto praktiky mohou být důvodem 
k napomenutí, ne-li k diskvalifikaci závodníka. Tady jsme jen upozornili…  
Samozřejmě, nemohu zapomenout na „Pivní půlmaraton“. To je taková 
osvěžující tečka za celodenním zápřahem. Ani letos nekompromisní rozhodčí 
neprominuli závodníkům „ulejvání“ při osvěžování. Jedině díky jejich práci mohl 
tento půlmaraton proběhnout dle zásad fair play… 

 
Při letošním „Půlení“ jsme měli v plné pohotovosti také zdravotní zabezpečení. 
Obě lékařky se připravovaly na kolapsy kvůli vedru a dehydrataci. Zaplaťpámbu, 
počasí nám i v tomto ohledu přálo. Letos, na rozdíl od několika předcházejících 
let, ani jeden závodník/závodnice nezkolaboval(a)…   
Tak další „Miřejovice“ jsou úspěšně za námi. A nám nezbývá, než se připravovat 
na ty příští, už „půlkulaté“! 
Ondřej Čerepušťák, hlavní rozhodčí závodu  
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XIV. ročník Miřejovického půlmaratonu a zpracování výsledků 
z pohledu organizátora  

Na předchozích stránkách jste si mohli přečíst poutavý článek hlavního 
rozhodčího Ondřeje Čerepušťáka, kde najdete asi všechny faktické zajímavosti. 
Rád bych také v pár řádcích popsal, co se děje „v zákulisí“. Každý rok se běžci       
po doběhnutí dokola ptají: „Kdy budou výsledky?“ a slýchám: „Proč to trvá tak 
dlouho?“ 
Proč tedy a jak to vlastně probíhá? 
V registraci jsou vytištěné formuláře a seznamy pro již dopředu přihlášené běžce 
a běžkyně. Těm se při prezenci přiřadí startovní číslo, které se následně doplní 
do seznamu i do připraveného registračního formuláře. Nezaregistrovaní běžci    
si své údaje vyplňují sami na místě a pak jim je rovněž přiřazeno startovní číslo. 
V 10:00 závod odstartuje a máme asi hodinu a čtvrt na doplnění 
nezaregistrovaných účastníků do seznamů a do systému. Pak už začínají dobíhat 
první běžci. V cíli jsou dvě dvojice rozhodčích. Ti zapisují, nezávisle na sobě, 
pořadí, číslo závodníka a čas. Je to záležitost náročná na soustředění                     
a pozornost, obzvlášť pokud dobíhá více běžců najednou. Někdy tak dochází 
bohužel k chybám, občas i kuriózním.  
Průběžné výsledky pak putují zpátky 
k nám do stanu registrace 
k postupnému zpracovávání. Mým 
úkolem je připsat na základě čísla 
závodníka jeho čas ke jménu.  
Letošní rok byl na chyby opravdu 
nešťastný. Došlo k chybám na 
medailových pozicích, což nás dostalo 
hned při vyhlašování do velice 
nepříjemné a trapné situace. Ještě v dnešních dnech se ozývají běžci                     
a upozorňují na chyby (například se ve výsledkové listině objevilo číslo, které 
jsme nevydali). Kompletní výsledky je možné zveřejnit, pouze když je odsouhlasí 
hlavní rozhodčí. 
Za MK Miřejovice se omlouvám všem běžcům a novinářům za vzniklé chyby.     
Při zpracování vycházíme pouze z toho, co dostaneme od rozhodčích. 
Za MK Miřejovice Jiří Karas 
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Činnost Spolku míváme v letních měsících utlumenou. Jako příležitosti pro 
setkání jsme volili akce veřejného charakteru a po jednom výletu za poznáním či 
kulturou v každém z letních měsíců.  
V srpnu byl tou hlavní akcí „Den lidové architektury Středočeského kraje 2022“ 
ve mlýně s nabídkou rozsáhlého doprovodného programu.  Postupně se nás zde 
sešla téměř celá třetina. Ocenili jsme pečlivou přípravu akce organizátory 
manželi Linzerovými, rozsah atrakcí a aktivit, které zde byly pro příchozí 
připraveny. Zamrzela nás poměrně malá účast veřejnosti na dopolední části 
programu. S povděkem jsme kvitovali, že tato akce byla koordinována s panem 
Uhrem a jím komentovanou prohlídkou kostela a zvoničky. V publikaci „Vodní 
mlýny na okrese Mělník“ vydané k této příležitosti jsme nalezli spoustu 
zajímavých informací rozšiřujících naše znalosti         
o místě, kde žijeme.     
Zlatým hřebem programu bylo podvečerní 
představení amatérského divadelního spolku Mošna 
z Mlčechvost. Velkolepě jsme se pobavili a navíc už 
víme, kdo to je ta tajemná paní Colombová.  
Naší vlastní akcí byl výlet 10. srpna za poznáním do 
Prahy.  Navštívili jsme výstavu v Jízdárně Pražského 
hradu s názvem „Alphonse Mucha eMotion“. 
„Oživlé“ obrazy a plakáty nás nadchly. Výstava nám 
připomněla, co jsme již o životě a díle A. Muchy 
leckde na svých výletech načerpali.    
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Na září připravujeme:  
- 8. 9. členskou schůzku (od 14. hod. v sále obecního úřadu), na které           

se dohodneme na další činnosti a zejména pak o podrobnostech 
připravovaného výletu,  

- 21. 9. autobusový zájezd,  
- 6. 10. členskou schůzku spojenou se „Dnem seniorů.“  

Předseda spolku Ing. B. Vognič    
___________________________________________________________________________ 

Quatro-triatlon již pošesté 

Milí sportovní přátelé, 
šestý ročník týmového závodu Quatro-triatlonu (Q3A) a také individuální triatlon (3A) 
již pomalu klepou na dveře! 
Pokud máte zájem se zúčastnit v sobotu 3. září 2022 tohoto týmového či jen 
individuálního závodu, neváhejte a přihlaste se již nyní na tel. čísle 725 207 190 
nebo na e-mailu bartova.hedvika29@gmail.com. 
Závod bude již tradičně zakončen medailovým ceremoniálem, podáním 
rukou a přátelským objetím.  
Večerní grilovačka a dle počasí možnost zhlédnutí filmu jsou rovněž nedílnou 
součástí programu. 
Máte-li tedy letos chuť a čas, podívejte se na podrobné informace ohledně 
organizace závodu a mapy na webové stránce www.nela.cz/q3a.   

Potřebujete: 
 2 muže a 2 ženy,  
 1 kolo a 1 loď,  
 dobrou náladu,  
 sportovního ducha. 

Případné zapůjčení lodi zařídí organizační tým. 
Těšíme se na vaše přihlášky! 

 

Hedvika Bártová, za organizační tým Q3A 
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DNY LIDOVÉ ARCHITEKTURY 
Kdo nepřišel, zaváhal – tak bych shrnula své dojmy z této parádní akce. Chápu, 
léto v plném proudu, dovolené, nejisté počasí a komplikovaná doprava akci moc 
nenahrávaly, přesto si cestu našlo cca 350 návštěvníků.  

  

  
Déšť nás zahnal schovat až kolem 16. hodiny, jinak nám už od rána svítilo.           
Na divadlo, které začínalo v půl páté, už bylo zase krásně. Ale to předbíhám. 
Hlavním cílem dne bylo představit vodní mlýny v našem kraji, ať již formou 
výstav, přednášek nebo samotnou komentovanou prohlídkou Satranova mlýna. 
Doprovodným programem bylo předání ocenění řemeslníkům roku, hudební 
vystoupení Slováckého krůžku v Praze a skupiny Ellijon. Nechyběly řemeslné 
dílny (výroba ze dřeva, pletení z proutí, šití, malování, vystřihovánky) a stánky, 
přehlídka Pevnostního muzea ze Sazené a také výstava historických strojů pana 
Skalického. Součástí dne byla také možnost navštívit kostel a zvonici při 
komentované prohlídce. 
Zlatým hřebem, co se smíchu týče, bylo rozhodně divadlo ochotnického spolku 
Mošna. Hru si užili dospělí i děti a herce odměnili nekonečným potleskem.           
A opravdu velmi zaslouženým – těšíme se na další divadlo! 
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Úlohou Dnů lidové architektury je každoročně připomenout, že i ve venkovském 
prostředí vznikaly v minulosti stavební unikáty v podstatně prostším prostředí 
než na zámeckých sídlech šlechty. 
 „Přáním pořadatelů je, aby se Dny lidové architektury staly pro širokou veřejnost 
podnětem hlubšímu poznání a pochopení hodnot a významu lidového stavitelství         
a zároveň impulsem   k posílení vědomí odpovědnosti za jeho uchování,“ uvedl krajský 
radní pro oblast kultury, památkové péče a cestovní ruch Václav Švenda. (citace: 
melnicky.denik.cz/kultura_region). 
Myslím, že ve mlýně se to letos povedlo.  
Připravila B. Tobiášková, informační výbor, fotografie: J. Karas a B. Tobiášková 
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Poděkování za pomoc při pořádání Dnů lidové architektury Středočeského kraje 
Dovolte mi ještě jedno ohlédnutí za srpnovými Dny lidové architektury v Satranově 
mlýně. Vzhledem k rozsahu a množství programu byla tato akce organizačně velmi 
náročná (2 hudby, divadlo, výstavy, přednášky, dílničky, stánky…). Chtěla bych touto 
cestou poděkovat všem, kteří se na organizaci podíleli a přispěli tak ke zdárnému 
průběhu akce.  
 Pracovníci Muzea Mělník zajistili tisk odborné brožury a banerů na výstavu 

ohledně mlýnů na Mělnicku, zajistili moderátora a pomohli s organizací v den 
akce. 

 Zaměstnanci krajského úřadu pomohli s tiskem propagačních materiálů               
a zajistili ceny pro vyznamenané řemeslníky roku. 

 Pracovníci NPÚ zajistili část odborných přednášek. 
 Kulturní výbor obce pomohl se zajištěním stánků a dílniček pro děti, připravil 

zázemí pro návštěvníky a pomohl s organizací. 
 Sousedé a přátelé (pan Vognič, Kešek, bratři Šachovi, paní Tobiášková), bez 

jejichž pomoci by akce rozhodně nebyla tak podařená. 
 Účinkující, kteří vytvořili skvělý program a prodávající, kteří prezentovali 

krásné výrobky. 
 A rodina, která pomohla s přípravou, organizací v den akce – a hlavně to se 

mnou všechno vydržela! 

    

    
Věřím, že si v bohatém programu našel každý to, co ho baví a zajímá. A já se budu 
těšit zase na některé z příštích akcí pořádaných ve mlýně. 
P. Linzerová 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

 
Díl I. - Jak to všechno začalo… 
Ke konci roku 2008 manžel náhodou narazil na článek Ing. arch. Jana Pešty: 
Unikátní vodní mlýn ve Vepřku  (ohrožená stavba) uveřejněný v časopise 
Architekt.  
„Mlýn ve Vepřku patří k nejvýznamnějším objektům svého druhu v regionu 
dolního Povltaví i v celém Středočeském kraji. Hodnotná není jen stavební 
podstata mlýna, která je výsledkem kontinuálního vývoje od pozdního 
středověku po první třetinu 20. století, ale rovněž kompletní dochované 
technologické vybavení mlýna z doby rané industrializace mlynářství. Celý areál 
(včetně nejcennějších částí) je dlouhodobě v havarijním stavu. Po ukončení 
provozu asi v 50. letech 20. století mlýn zůstal bez využití a nezadržitelně chátral. 
Již v závěrech inventárního průzkumu lidové architektury se konstatuje celkově 
špatný stavebně technický stav objektu. Od té doby bohužel nedošlo k nápravě, 
naopak v průběhu 80. let destrukce pokračovala (zřítila se střecha a stropy nad 
západním dílem domu a přilehlé části obvodového zdiva mlýnice). Přestože 
některé části jižní hospodářské budovy a přízemí sýpky se využívají k drobným 
výrobním a skladovacím účelům a jsou stavebně zabezpečené, nejcennější stavby 
areálu (dům a mlýnice) nadále chátrají.  
Současná situace rozhodně není důvodem k přehnanému optimismu.                  
Po destrukci střech a stropů zbývá ze západní části obytného stavení jen 
nezajištěné obvodové zdivo, podléhající dalšímu rozpadu. Zásadně ohrožené jsou 
klenby zadního traktu s černou kuchyní. Ještě horší je však situace mlýnice.         
Po zřícení severovýchodního nároží zůstávají trámové stropy, zatížené původním 
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technologickým zařízením, bez jakékoli podpory a hrozí jejich destrukce. Ta by 
znamenala kromě zániku cenných historických konstrukcí také zánik podstatné 
části unikátně dochovaného vnitřního technického vybavení. 
Osud tohoto málo známého, ale mimořádně hodnotného objektu, je proto        
do budoucna značně nejistý.“ 
Protože se můj manžel o vodní mlýny dlouhodobě zajímal, a protože jsme 
rodina akční, 23. 12. 2008 jsme podnikli výlet na Vepřek. Přestože budovy byly      
v katastrofálním stavu, celkový areál nás naprosto ohromil. Jeho velikost             
a kompaktnost, rozlehlý dvůr se 2 vzrostlými ořechy, zachovalé vybavení 
mlýnice, překrásné architektonické detaily (vstupní dveře do domu, perón 
sýpky, kamenné portály ve sklepích, majestátní budova mlýnice…) 

     
Manžel nelenil a z katastru nemovitostí si zjistil tehdejší majitele objektu, 
kterým zaslal dopis, v němž projevil zájem o koupi objektu. Na jeho výzvu nikdo 
nereagoval. Nicméně již na počátku roku 2010 se na sreality.cz objevil inzerát   
na prodej historického objektu vodního mlýna ve Vepřku. A v květnu jsme         
se stali hrdými majiteli mlýna. Tímto okamžikem se náš život nenávratně změnil.  
Ale o tom až příště. 

   
Pavlína Linzerová



SlatinaKlapý

1 : 11 909

500 m

Map data © OpenStreetMap contributors

Sraz v neděli 4. září  
v 9:30 h na návsi ve Slatině

na parkovišti u obecního úřadu.  
Projdeme vesnickou památkovou zónou s unikátním souborem stodol a vydáme se směrem 

k Vrchu Hazmburk s gotickou zříceninou hradu. Cesta zpátky do Slatiny nás povede i po nám 
už známé Zlaté stezce Zemí hradů. 

Vycházka bude dlouhá asi sedum kilometrů.

39. výšlap
Hazmburk

START

CÍL

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turistice zdar!

vyslap.czhttps://mapy.cz/s/fabemefeja

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB 
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Srpnový výlet u Osinalických bučin se vydařil a my vás 
zveme na další výšlap.  
Sraz bude v neděli 4. září v 9:30 ve Slatině  na parkovišti   
u obecního úřadu. Vydáme se na Hazmburk, vycházka 
bude dlouhá asi sedm kilometrů, tak se k nám přidejte      
a přijďte se projít hezkou českou krajinou.  
Zve Vás Kudykam. 

Rok utekl jako voda a je tu další Novoveské posvícení. V sobotu 17. září ožije     
od 14 hodin náves a my jsme pro vás připravili pestrý program, kde by si měl 
každý přijít na své.  
Nebude chybět oblíbené vystoupení dětí z naší mateřské školky, muzika 
(saxofonista David Kangas, folkový zpěvák a kytarista Jan Řepka a večer Globus 
Band), po loňském úspěchu ohňová show, letos v podání seskupení Adversarios. 
U stánku Červeného kříže si děti vyzkouší maskování zranění, nebude chybět 
malování na obličej. Svou přesnou mušku si budou moct kluci i holky vyzkoušet 
na nerf-střelnici. 
Novinkou bude vystoupení s poníky a možnost projížděk pro děti po celé 
odpoledne. Zatančit nám přijedou orientální tanečnice.  
Nenechte si ujít přehlídku automobilových veteránů, s kterými k nám přijede 
spolek Veteráni Kralupy, doplní je i několik místních nadšenců se svými vozy. 
Těšit se můžete na stánky s občerstvením, řemeslné dílny pro děti i dospělé        
a jarmark. Ke koupi budou také drobnosti (tašky, 
bločky, magnetky) s logem naší obce.  
A to zdaleka není vše, co vám posvícení letos 
nabídne… 
Doufáme, že Vás komplikovaná doprava neodradí   
a sejdeme se jako každý rok v hojném počtu. 
Prosíme majitele domů na návsi, aby v den posvícení neparkovali své vozy           
u domů, ale na dvorech, ať máme dost prostoru pro všechny atrakce – 
děkujeme!  
Za kulturní výbor obce se těší na viděnou B. Tobiášková, kulturní výbor 



Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice a TJ Sokol Nová Ves

Vás srdečně zve na

NOVOVESKÉ 
POSVÍCENÍ

vystoupení dětí MŠ 
orientální tanečnice 
ohnivá show 
přehlídka veteránů 

atrakce pro děti 
rukodělné dílny 

a řemeslný jarmark 
červený kříž

v sobotu 17. září od 14 hodin na návsi

HUDEBNÍ VYSTOUPENÍ

David Kangas (USA) 
Jan Řepka 

Globus Band

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz
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Letos si připomínáme výročí 20 let od ničivých povodní, které výrazně zasáhly      
do životů lidí v naší obci. Já jsem v té době ve vsi ještě nežila, zapátrala jsem 
tedy v okruhu známých a získala dvě vyprávění a desítky fotografií (moc děkuji 
A. Valové, M. Švamberkové, N. Kamínkové, M. Kuchtovi, B. Vogničovi,                 
B. Kubíčkovi a J. Karasovi,), z nichž některé najdete na následujících stránkách, 
další pak na webu obce. 
B. Tobiášková, informační výbor 
Povodeň 2002 v Miřejovicích 
Byl jsem Bohdanou Tobiáškovou požádán o sepsání vzpomínky na povodně 
2002 v Miřejovcich. Jako mnozí pamětníci jsem jí sdělil, že se mi moc dobře 
nevzpomíná. 
Prosím nečekejte strojový výčet jednotlivých událostí, a stavu vodočetu            
po dnech. Zkusím to napsat, jak si to pamatuju z pohledu osmnáctiletého kluka.  
Pršelo, pršelo a pršelo, v televizi hlásili vzedmutí Berounky, horního toku Vltavy 
a dalších řek.  V tu dobu nikdo nečekal, že může přijít něco tak strašného. 
Z dětství si pamatuji spoustu povodní, kdy byla hladina Vltavy zvednuta o tři 
čtyři metry po delší časovou dobu třeba dva až tři týdny. Při těchto dřívějších 
menších povodních byla voda rozlita po Ladech (prostoru kolem řeky). 

   
Zlom v mém vnímání přinesl stav, kdy voda překonala nejvyšší bod vodočetu 
z osmdesátých let, který byl zaznamenán na betonovém podstavci mostu. V tu 
dobu jsem byl uklidňován mým dědou, že jarní povodně v třicátých a čtyřicátých 
letech byly na Vltavě každý rok a že všichni sousedé z dolní části Miřejovic znovu 
a znovu stavěli své ploty. Starší miřejovické domy v těch místech však byly 
všechny vyvýšené nad terénem. I přes toto uklidňování voda stále stoupala. 
Následně děda zalovil v paměti a vzpomněl si na vyprávění staré paní ze svého 
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dětství o povodních konce devatenáctého století, že voda na levém břehu Vltavy 
výš stoupat nemůže. 
To se však také ukázalo jako omyl, průtoky a vodní díla se od té doby značně 
změnily.     

  
Tato strašná přírodní katastrofa nejenom strašlivě ničila a brala, ale přinesla         
i něco pozitivního. Ukázala, jak sousedé dokáží držet při sobě, jak dokáží pomoct 
i úplně cizí lidé, kteří žijí desítky i stovky kilometrů daleko. Vlna solidarity             
a pomoci byla obrovská! 
Pamatuji plnění pytlů pískem. Rozvážení pískových několika tunových žoků 
ještěrkou z PTZ.   
Před kulminací přicházely zprávy, že u Kralup se utrhla loď a plave po dně a je 
možné, že se bude muset strhnout starý most. To byla spousta 
nepředstavitelného, ethalony mého dětství se bořily. 
Náš dům jako jeden z mála miřejovických domů neměl vodu uvnitř. 
14. 8. 2002 Vltava v Miřejovicích kulminovala, hladina řeky po několika dnech 
začala opadat a my jsme se jako jedni z prvních mohli vrátit od příbuzných             
z Roudnice. V několika týdnech začala doba uklízení. Všichni se obuli                  
do gumovek, vzali si rukavice, lopaty a košťata a šlo se uklízet. Postupovalo        
se dům od domu. Miřejovice jsou mírně z kopce. Práce se vždy opakovaly, 
odstranění hlavních naplavených předmětů, odstranění bahna a postupovalo    
se dál. V tu dobu byla nenahraditelná pomoc armády a dobrovolníků. 
Někteří sousedé měli své zahrady nepořádkem plnější. Nacházeli se tam 
dřevěné chatky, kmeny stromů, výjimkou nebyl ani železný nosník z nějakého 
mostu. 
V tu dobu jsem viděl opravdu mnoho, z toho co voda umí, ať se jednalo                 
o přinesení desítky tun vážícího mostníku i vlnobití na vytopené parketové 
podlaze, nacucaných zabahněných gaučích. 
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Režim v týdnech uklízení byl stejný, ráno vstát nazout gumovky a do práce, která 
končila se soumrakem a další den znovu. 
Po několika týdnech tohoto režimu se u mě dostavilo vyčerpání, myslím,             
že to tak mělo hodně lidí. Fungovali, dokud museli a pak prostě odpadli.             
Po uklizení toho nejhoršího ve vsi jsem spal asi den v kuse. 
Následky povodně byly viditelné i mnoho let po povodni. Po dokončení 
základních oprav obydlí bylo na řadě okolí. Topoly (lesík mezi Miřejovicemi          
a Starými Ouholicemi) byly plné hromad s nepořádkem. I měsíce po povodni     
se tam nacházeli benzínové zapalovače, placatice a jiné zboží z holešovické 
tržnice. 
Povodeň také změnila ráz vesnice, zmizely zahrádky, které měli všichni proti 
svým domům. Zmizela také tůň u plynovodu, kde jsme s kamarády chytali ryby       
a v zimě bruslili. Tůň prostě nebyla. 
Tenkrát se toho změnilo opravdu hodně. Domnívám se, že v tu dobu jsem 
opravdu dospěl.  
Jiří Karas 
Staré Ouholice: 
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Nové Ouholice: 

  
Vepřek:  

    
Vzpomínáme na povodně 2002  
V srpnu 2002 přišla ničivá povodeň i do naší obce a zasáhla čtyři z pěti jejích částí: 
Miřejovice, Nové i Staré Ouholice a Vepřek. 
Jaké po sobě zanechala následky? 
Miřejovice: 30 domů zatopených, evakuováno 60 obyvatel (jeden v ubytovně v Nové 
Vsi - sál, ostatní k příbuzným) 
Nové Ouholice: 19 domů zatopených, 1 spadl, evakuováno 49 obyvatel k příbuzným 
Staré Ouholice: 60 domů zatopených, 1 spadl, evakuováno 103 obyvatel (tři 
v ubytovně Nová Ves – sál, ostatní k příbuzným) 
Vepřek: 8 domů zatopeno, 1 z části spadl, evakuován 1 občan k příbuzným 
Povodeň propojila vodou Nové a Staré Ouholice a Miřejovice, tehdejší starosta pan 
Miloslav Kuchta jezdil na lodičce kontrolovat zatopené domy kvůli rabování, než 
postupně opadla voda a mohlo se začít s čerpáním a úklidem domů. Odklízení škod 
trvalo 2 roky. Děkujeme všem, kteří tehdy pomáhali!  
N. Kamínková, úřednice obecního úřadu 
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A ještě pár leteckých záběrů z našeho okolí od p. Čonky: 

  

 

Povodně jsou také aktuálním tématem výstavy na náplavce, kterou 
si můžete ještě do čtvrtka 1. září prohlédnout. Autorem fotografií, 
které nám připomínají události před 20 lety, je Bohumil Kubíček. 

Září na náplavce bude patřit 
místu, na které je právě 
z náplavky nejhezčí pohled – 
starému mostu a elektrárně. 
Výstavu pro nás připravuje Soňa 
Brunnerová z Nelahozevsi a my se 
těšíme na (pro nás) nové 
fotografie této staré technické 
památky. Toto téma bylo na září 
zvoleno s ohledem na Happening na starém mostě, který se koná v sobotu       
10. září – ideální příležitost spojit tuto akci s procházkou do galerie.  
D. Burianová, MK Miřejovice   /Máte tip na zajímavého umělce nebo téma, která byste 
v galerii rádi viděli? Dejte nám vědět na zpravodaj@nova-ves.cz./ 
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Rozpis 
Rádi bychom příznivce TJ Sokol Nová Ves pozvali na zápasy podzimní části 
sezóny 2022-2023.  
Začínáme doma 27. srpna 2022 proti Ledčicím a týden na to zajíždíme na hřiště     
do Sazené. 

 
 

Nábor 
Členové TJ Sokol Nová Ves by rádi poskytli zázemí fotbalového areálu v Nové Vsi 

dětem a mládeži a rádi bychom založili fotbalovou 
přípravku.  
Vašim dětem případně poskytneme základní vybavení, 
hlavně know-how zkušených fotbalistů, kteří seznámí 
děti se základy pohybu a poskytnout základní fotbalové 
návyky. 

P. Barnat, sekretář TJ Sokol Nová Ves 
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3. září 2022 Quatro3atlon - závod v Miřejovicích 

4. září 2022 Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

8. září 2022 Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

10. září 2022 Svoz velkoobjemového, železného a nebezp. odpadu 

14. září 2022 Předvolební debata lídrů kandidátek s občany - od 19 hodin v sále OÚ 

17. září 2022 Novoveské posvícení - od 14 hodin na novoveské návsi 

19. září 2022 Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

21. září 2022 Autobusový zájezd Spolku seniorů 

23. - 24. září  Volby do místních zastupitelstev a do Senátu ČR 

1. října Ouholická šlapka - cyklistické závody ve Starých Ouholicích 

2. října Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

6. října Schůze Spolku seniorů spojená se Dnem seniorů 

 


